



Nomos



Islam in Europa

Institutionalisierung und Konflikt
Soziale Welt – Sonderband

Herausgegeben von Prof. Dr. Monika Wohlrab-Sahr und
Prof. Dr. Levent Tezcan

2022, 476 S., brosch., 99,- €
(Sonderpreis für Beziehende der Zeitschrift,
im Rahmen des Abonnements 74,25)
ISBN 978-3-8487-8631-2

www.nomos-shop.de/isbn/978-3-8487-8631-2

Die Präsenz des Islams in Europa ist mit widersprüchlichen Dynamiken verbunden. Während sich Institutionen nach und nach auf muslimische Belange einstellen, und Muslim:innen diese Institutionen für sich in Anspruch nehmen, verstärken sich islamistische und anti-muslimische Radikalisierungstendenzen gegenseitig.

Dieser Band bietet neben Analysen zu Institutionalisierungsprozessen, die Modi einer neuen Normalität nach sich ziehen, Beiträge zu gesellschaftlichen Aushandlungen von Konflikt und Integration, zum politischen Islam wie auch zu anti-muslimischen Politiken. Schließlich werden wissenschaftliche

und literarische Reflexionen auf ihre normativen Grundlagen hin befragt. Der Band versammelt soziologische, islamwissenschaftliche und literaturwissenschaftliche Beiträge.

Mit Beiträgen von

Asligüel Aysel, Sana Chavoshian, Aletta Diefenbach, Lena Dreier, Johannes Ebner, Özkan Ezli, Anja Frank, Lisa Harms, Jörg Hüttermann, Sarah Kaboğan, Ines Michalowski, Olaf Müller, Cemal Öztürk, Gert Pickel, Detlef Pollack, Anna Felicitas Scholz, Reinhard Schulze, Mustafa Şen, Levent Tezcan und Monika Wohlrab-Sahr.

Bestell-Hotline +49 7221 2104-260 | Online www.nomos-shop.de
E-Mail bestellung@nomos.de | Fax +49 7221 2104-265 | oder im Buchhandel

Sie haben das Recht, die Ware innerhalb von 14 Tagen nach Lieferung ohne Begründung an Nördlinger Verlagsauslieferung GmbH & Co. KG, Augsburg Str. 67A, 86720 Nördlingen zurückzusenden. Bitte nutzen Sie bei Rücksendungen im Inland den kostenlosen Abholservice. Ein Anruf unter Tel. +49 7221 2104-260 genügt. Unsere Datenschutzbestimmungen finden Sie unter nomos@shop.de/go/datenschutzerklaerung.

Nomos Verlagsgesellschaft
Waldseestraße 3–5 | D-76530 Baden-Baden | www.nomos.de

 Nomos
eLibrary



Nomos



Islam in Europa

Institutionalisierung und Konflikt
Soziale Welt – Sonderband

Edited by Prof. Dr. Monika Wohlrab-Sahr and
Prof. Dr. Levent Tezcan

2022, 476 pp., pb., € 99.00

*(Special price for subscribers of the magazine,
as part of the subscription € 74,25)*

ISBN 978-3-8487-8631-2

In German

www.nomos-shop.de/isbn/978-3-8487-8631-2

The presence of Islam in Europe is accompanied by contradictory dynamics. While on the one hand institutions are gradually accommodating Muslim demands and vice versa, on the other hand tendencies of Islamist and anti-Muslim radicalisation are reinforcing each other.

In addition to analyses of institutionalisation processes that entail modes of a new normality, this volume offers contributions on political Islam, anti-Muslim policies as well as on social negotiations on conflict and integration. Finally, scholarly and literary reflections are examined with regard to their normative

underpinnings. The volume brings together contributions from sociologists, Islamic scholars and literary scholars.

With contributions by

Asligüel Aysel, Sana Chavoshian, Aletta Diefenbach, Lena Dreier, Johannes Ebner, Özkan Ezli, Anja Frank, Lisa Harms, Jörg Hüttermann, Sarah Kaboğan, Ines Michalowski, Olaf Müller, Cemal Öztürk, Gert Pickel, Detlef Pollack, Anna Felicitas Scholz, Reinhard Schulze, Mustafa Şen, Levent Tezcan and Monika Wohlrab-Sahr.

Hotline for your order +49 7221 2104-260 | Online www.nomos-shop.de
E-Mail orders@nomos.de | Fax +49 7221 2104-265 | or in your local bookstore

You can withdraw from your book order without giving reasons within fourteen days. Simply send your written withdrawal within the given period to: Nördlinger Verlagsauslieferung GmbH & Co. KG, Augsburgener Str. 67A, 86720 Nördlingen, Germany or to your bookstore. A withdrawal binds you to return the items. All costs and risks of return are payable by the addressee. You can find our privacy policy online at nomos@shop.de/go/datenschutzerklaerung.

Nomos Verlagsgesellschaft
Waldseestraße 3–5 | D-76530 Baden-Baden | www.nomos.de

 Nomos
eLibrary